
 

Z listu złożonego przez Marka Lewickiego w imieniu zawodników Kadry Narodowej Skoczków na ręce 

Prezesa PZJ wynika niestety, że osoby, które się pod nim podpisały, nie wiedzą jakie obowiązki 

przynależą menadżerowi dyscypliny skoków PZJ, więc pozwalam sobie je załączyć : 

1. Główne zadania i obowiązki Przewodniczącego Komisji Sportowej - Menadżera: 
1.1. opracowanie do zatwierdzenia przez Zarząd PZJ rocznych oraz wieloletnich planów 

sportowych i szkoleniowych z nakreślonymi kolejnymi etapami realizacji, z określonymi 
progami wynikowymi oraz nadzór nad ich realizacją, 
1.2. przygotowywanie od strony formalno-prawnej zasad realizacji planów sportowych i 

szkoleniowych dyscypliny, 

1.3 przedstawianie do zatwierdzenia przez Zarząd PZJ bieżących ewentualnych korekt w 
planach sportowych, 

1.4. w przypadku powołania przez Zarząd PZJ stanowisk trenerów-selekcjonerów kadr 

proponowanie obsad tych stanowisk, przygotowanie umów i zakresów obowiązków, 

nadzór merytoryczny nad sprawozdawczością przygotowywaną przez 
trenerów-selekcjonerów kadr, udział w komisjach konkursowych na trenerówselekcjonerów, 

1.5. merytoryczny nadzór nad pracownikami Działu Sportu Biura PZJ odpowiadającymi za 
dyscyplinę, 
1.6. przedstawienie do powołania przez Zarząd kandydatur do Komisji Dyscypliny, 
1.7. monitoring i zarządzanie procesami zachodzącymi we współzawodnictwie sportowym 
dyscypliny, 

1.8. monitorowanie bieżącej formy i rozwoju sportowego zawodników kadry i jej 

bezpośredniego zaplecza, 
1.9. formowanie dla Zarządu PZJ wniosków o charakterze naprawczym w przypadku 

niepowodzeń sportowych i nie osiągania założonych celów sportowych, 

1.10. przedstawianie Zarządowi PZJ projektów o charakterze 

interwencyjnym lub perspektywicznym dotyczących niezbędnych działań mających 
na celu wzrost poziomu sportowego dyscypliny, 

1.11. bieżące raportowanie stopnia wykonania zaplanowanych zadań wynikowych, 
1.12. przygotowanie Kalendarza Centralnego dyscypliny zgodnie z procedurą zatwierdzoną 
przez Zarząd PZJ, 
1.13. opracowanie kosztorysu akcji sportowych i szkoleniowych dyscypliny, 

1.14 coroczne przygotowywanie do zatwierdzenia przez Zarząd PZJ zmian w 
Regulaminie Dyscypliny, 

1.15. opiniowanie zmian w przepisach regulacjach PZJ dotyczących dyscypliny, 
1.16. przygotowanie corocznych Sprawozdań z Działalności Komisji Dyscypliny na Walny 
Zjazd Delegatów PZJ, 

1.17. opiniowanie i zatwierdzanie składów Osób Oficjalnych na imprezy mistrzowskie 

Kalendarza Centralnego PZJ we współpracy z Kolegium Sędziów, 

1.18. współpraca z organizatorami zawodów Kalendarza Centralnego PZJ ( umowy, 

propozycje, programy sportowe zawodów, doradztwo), 

1.19. nadzór nad prowadzeniem dokumentacji sportowych, kwalifikacji, sprawozdań i analiz 
szkoleniowych PZJ, 

1.20. opracowywanie regulaminów rankingów i nadzór nad terminowością oraz starannością 
ich wykonania, 

1.21. merytoryczne i finansowe zatwierdzanie dokumentów rozliczeniowych dotyczących 
akcji szkoleniowych i sportowych oraz opiniowanie ich zgodności z zatwierdzonymi 
planami szkoleniowymi i sportowymi, 

1.22. przedstawienie do zatwierdzenia przez Zarząd PZJ Regulaminu 
wyłaniania Kadry Narodowej, 
1.23. przedstawianie do powołania przez Zarząd PZJ składów Kadr Narodowych, 

1.24. przedstawianie lub w przypadku zatrudnienia trenera – selekcjonera opiniowanie składów 

Reprezentacji Polski do powołania przez Zarząd PZJ na międzynarodowe imprezy 
mistrzowskie, 

1.25 pełnienia funkcji szefa ekipy lub wyznaczanie szefów ekip na oficjalne starty Reprezentacji 



Polski, 

1.26 nadzór nad sprawozdawczością merytoryczną i finansową szefów ekip powołanych na 
oficjalne starty Reprezentacji Polski, 

1.27. składanie zapotrzebowania na sprzęt i ubiory reprezentacyjne w ramach zatwierdzonego 
dla dyscypliny budżetu, 
1.28. opracowywanie w porozumieniu z PZHK kalendarza eliminacji do Mistrzostw Polski 

Młodych Koni oraz MPMK, 
1.29. opracowywanie w porozumieniu z PZHK programu sportowego eliminacji do 

Mistrzostw Polski Młodych Koni oraz MPMK, 
1.30. udział w opracowaniu i nadzór nad wdrożeniem całościowej koncepcji Systemu 
Szkolenia PZJ, 

1.31. opiniowanie programów szkoleniowych osób oficjalnych i innych programów 

szkoleniowych sygnowanych przez PZJ, 

1.32. organizacja szkoleń, spotkań i konferencji dyscypliny. 

  
Do pierwszej tezy tego listu się nie odnoszę, ponieważ stawiana tu teza nie jest zgodna z prawdą.  

Z propozycjami danych zawodów musi uważnie zapoznać się przede wszystkim zamierzający w nich 

startować zawodnik, a dopiero w przypadku wątpliwości, powinien zwrócić się o wyjaśnienie 

niejasności do trenera kadry (wtedy było dwóch trenerów kadry) oraz pracownika działu sportu PZJ 

(doświadczony p. Rychlik). To są osoby, które w pierwszym rzędzie analizują zapisy w propozycjach. 

W sytuacji, kiedy wszyscy zawiodą, inicjatywę przejmuje menadżer dyscypliny(p. 1.7. monitoring i 

zarządzanie procesami zachodzącymi we współzawodnictwie sportowym) 

Tak też było w tym konkretnym przypadku. Pani Katarzyna Skrzyczyńska zadzwoniła do menadżera z 

prośbą o pomoc, ale niestety było już za późno i FEI odmówiła przyjęcie konia J.Skrzyczyńskiego na 

ME.  

Jeśli chodzi o Państwa dywagacje dotyczące stawki koni, którą dysponują zawodnicy kadry, to 

zgodnie z  zapisem o obowiązkach trenera-selekcjonera, jest to domeną trenera kadry (p.1.3. 

monitorowanie bieżącej formy i rozwoju sportowego zawodników kadry...)  który raportuje 

menadżerowi  ( p.1.4. bieżące raportowanie Przewodniczącemu Komisji-Menadżerowi stopnia 

wykonania zaplanowanych zadań wynikowych). 

Opisana sytuacja na zawodach w Falsterbo miała inne podłoże niż prezentowane w „Liście” : 

zdziwiłem się, dlaczego luzacy zawodników, mimo że mają przydzielone miejsca w hotelu. nie 

korzystają z nich, a jeżeli już tak się stało, to dlaczego w takim razie nikt nie zaproponował  

Rudigerowi Wassibauerowi zwolnionego pokoju w tym hotelu - było wiadomo, że Rudiger 

Wassibauer był bardzo poirytowany tym, że PZJ zarezerwował mu nocleg w innym hotelu, niż byli 

zakwaterowani nasi zawodnicy. Nie wynikało to więc z sugerowanej nieznajomości zapisów w 

propozycjach, ani tym bardziej z nieznajomości języka - mówię czterema biegle.  

Celem wyjazdów menadżera dyscypliny skoków przez przeszkody na wybrane zawody jest możliwość 

zobaczenia „w akcji” naszych reprezentantów w czasie startów oraz pracy trenerów kadry  (p.1.8. 

monitorowanie bieżącej formy i rozwoju sportowego zawodników kadry,)  Menadżer dyscypliny 

odpowiada przed Zarządem PZJ za poziom sportowy dyscypliny ( p.1.11. bieżące raportowanie 

stopnia wykonania zaplanowanych zadań wynikowych p.1.9. formowanie dla Zarządu PZJ wniosków 

o charakterze naprawczym w przypadku niepowodzeń sportowych i nieosiągania założonych celów 

sportowych).  Na najtrudniejszych zawodach widać najlepiej, czy zadania wynikowe są wykonane. Być 

może obecność menadżera m. in. i w tej roli na tak ważnych zawodach powodowała nerwowość u 



niektórych zawodników kadry. Nie do przyjęcia jest również pomówienie dotyczące rzekomego  

wyrzucenia przeze mnie trenerów kadry z hotelu. 

Chciałbym również  przypomnieć autorom „Listu”, że to w obowiązkach trenera kadry jest 

wskazywanie zawodników na zawody (p.1.11. proponowanie składów Reprezentacji Polski na 

międzynarodowe starty oraz międzynarodowe imprezy mistrzowskie),  Przywoływany nich „dziwny, 

niczym nie poparty klucz”  - to system Rudigera Wassibauera oraz częściowo Petera Geeringa, którym 

menadżer zostawił  w tym względzie wolną rękę. O tym fakcie, tak doświadczony i zorientowany 

zawodnik jak Marek Lewicki , doskonale powinien wiedzieć. Zresztą samo powoływanie nie jest łatwe 

ponieważ niektórzy zawodnicy kadry narodowej odmawiają startów w prestiżowych zawodach za 

granicą. Tak było w przypadku wyjazdu do Barcelony gdzie na propozycję trenera kadry o powołaniu 

na te zawody P. Morsztyn odpowiedział mi negatywnie mówiąc cytuję ,"że nie jest zapchaj dziurą". 

Pośredniczyłem w tym powołaniu ponieważ P. Morsztyn nie zna angielskiego ani niemieckiego. 

Informuję również, iż procedura nawiązywania kontaktu ze sponsorami i właścicielami koni została 

wszczęta poprzez przygotowanie propozycji umów  pomiędzy - zawodnikami, właścicielami koni, a 

PZJ - i zostały one na początku października wysłane do Zarządu PZJ celem zatwierdzenia. 

Wyjaśniając sprawę zakończenia współpracy z Panem Rudigerem Wassibauerem pragnę 

przypomnieć, że Pan Wassibauer zwolnił się sam, na co jest stosowny dokument w biurze Związku. 

Informacje o tym fakcie  p.Wassibauer przekazał w rozmowie telefonicznej menadżerowi oraz 

Sekretarzowi Generalnemu PZJ ok. godz. 12 w dniu 15 sierpnia 2015 r. Tym bardziej więc dziwi takie 

nakreślenie tej sprawy w „Liście”, gdyż o fakcie zakończenia współpracy z trenerem kadry pan Marek 

Lewicki został poinformowany przez menadżera w dniu tego zdarzenia. Natomiast rozumiem, że 

wplecenie wątku dotyczącego sprawy zakończenia pracy przez p. Rychlika w PZJ znalazło się w 

„Liście”  przez pomyłkę, więc nie będę się do tego ustosunkowywał, ponieważ menadżer dyscypliny 

skoków nie odpowiada za politykę kadrową w biurze PZJ.  

Zainteresowani członkowi ekipy startującej w Hiszpanii wiedzieli dlaczego p. Marzanna Herzig nie 

mogła przylecieć wcześniej do Barcelony. Pomimo tego, że dotarła później, p. Herzig odbyła z 

powodzeniem kilka sesji z zawodnikami w trakcie tych zawodów. Zatrudnienie p. Marzanny Herzig na 

stanowisku psychologa kadry było moim pomysłem, do słuszności którego przekonałem się po 

analizie startu kadry w konkursie kwalifikacyjnym do IO w Samorin. Jak wytłumaczyć inaczej przejazd 

naszych zawodników w I nawrocie  na 43 punkty karne, a  w drugim już tylko na 5p.k. - niż tak, że tu 

zadziałał brak odporności naszych zawodników na stres.  Pomysł zapewnienia psychologa spotkał się 

z dużym uznaniem wśród zawodników kadry, czego dowodem była duża frekwencja na konsultacjach 

z p. Marzanną przez zawodami w Lesznie.  

Na początku sezonu ustaliłem z Zarządem PZJ i komisją skoków tryb finansowania startów Kadry 

Narodowej w skokach. Poprosiłem p. Konrada Rychlika- pracownika odpowiedzialnego w Biurze PZJ 

za sprawy sportu, aby poinformował o tym wszystkich zainteresowanych, na co posiadam stosowne  

dokumenty. Wszyscy zawodnicy startujący w Falsterbo wiedzieli, że PZJ pokryje przewóz promem 2 

dużych koniowozów i było ustalone, że wszyscy razem pojadą tymi dwoma koniowozami. Ostatecznie 

okazało  się, że wbrew pierwotnym ustaleniom, 5 zawodników pojechało 4 koniowozami. 

Zapronowałem więc zawodnikom, żeby podzielili się równo kwotą dofinansowania. 



Najlepszą oceną startu naszych młodych jeźdźców w "Riders Academy" niech  będzie e-mail jaki 

przesłał po zakończeniu kwalifikacji  Młodych Jeźdźców p. Sven Holmberg: 

OD: "Sven Holmberg" <sven@ab-holmbergs.se> 

TEMAT: YR 

DATA: 11 maja 2015 16:19:07 CEST 

DO: Jankowski Zbigniew Łukasz <lukasz.jankowski@pzj.pl> 

Dear Sir, 

This is just to inform about your YR that tried to qualify for the Academy. 

Unfortunately the difference is still too big to some of the others. To help on the way Krzysztof, 

Weronika and Zuzanna will be offered two weeks with a professional trainer. We would also like to 

arrange a clinic, most likely at the time of the show in Jakubowice for them plus Maja even if she did 

not make it to redefine. To this clinic we also would like to invite two riders from Estonia and two 

from Chezchia. 

Kindest regards 

Sven Holmberg 

Sports Manager at 

W wolnym tłumaczeniu:  

Szanowny Panie, pisze aby poinformować o Pana młodych jeźdźcach, którzy próbowali 

zakwalifikować sie do Akademii. Niestety różnice miedzy Waszymi jeźdźcami,a innymi są nadal zbyt 

duże. W ramach pomocy oferujemy Krzysztofowi ,Weronice i Zuzannie 2 tygodnie z profesjonalnym 

trenerem. Chcemy także zorganizować kliniki, najprawdopodniej podczas zawodów w Jakubowicach, 

dla tych osób oraz Maji, nawet jeśli nie udało jej sie dotrzeć do Redefine. Zaproszeni na nie zostaną 

także dwaj jeźdźcy z Estonii oraz dwaj jeźdźcy z Czech. 

Z wyrazami szacunku 

Sven Holmberg 

Niestety do tej konsultacji nie doszło, a mimo to wymienieni zawodnicy nie wzięli udziału w żadnym 

zgrupowaniu z trenerem kadry P.Geeringiem. 

Termin zgrupowania Kadry narodowej w Lesznie z trenerem Peterem Geringiem został wspólnie z 

zawodnikami ustalony w Barcelonie, a informacja o tym fakcie była bezzwłocznie opublikowana na 

stronie internetowej PZJ. Pan Konrad Rychlik miał ją również rozesłać do zawodników. Wyjaśniając  

„incydent” z udziałem p. Morsztyna - w jeździeckim świecie funkcjonuje zwyczaj, że jeździec, który 

wjeżdża na halę, na której odbywa się inny trening, prosi o zgodę prowadzącego trening. P. Morsztyn 

wjechał na halę bez uzyskania zgody, zakłócając tym samym trening prowadzony przez Petera 

Geringa. W tej sytuacji byłem zmuszony grzecznie, acz  stanowczo, zwrócić mu uwagę na 

niestosowność jego zachowania. Po zakończeniu treningu Pauliny Kozy, p.Morsztyn mógł bez 

przeszkód korzystać z hali. 



Na konferencję prasową w Falsterbo poszedł Rudiger Wassibauer, który  bardzo chciał wziąć w niej 

udział. Natomiast sprawa startu konia Abigeil pokazała, że do startu w zawodach rangi 5* trzeba mieć 

odpowiednio przygotowanego kondycyjnie konia. Sprawa zapisów do konkursów należy do  decyzji 

trenera kadry (było ich tam dwóch). Rozmawiałem z trenerami na ten temat i otrzymałem od nich 

odpowiedź, że start Abigeila jest konieczny. Jeżeli p. Lewicki był pewny kwalifikacji, to nie powinien 

był startować – jak sam twierdzi, jest doświadczonym zawodnikiem, więc wiedział co powinien był 

zrobić. Wyjaśniam, do konkursu nie zapisywał Abigeila menadżer, zrobił to Rudiger Wassibauer. 

Równie nieprofesjonalnym było przywiezienie przez p. Marka Lewickiego kulawego konia, na  

Mistrzostwa Europy w Achen. Niestety, to zabrało możliwość startu innemu zawodnikowi i naraziło 

na "szwank" dobre imię naszej ekipy.   

Kalendarz startów Kadry Narodowej w sezonie 2015 był układany przez Rudigera Wasibauera we 

współpracy z Peterem Geringiem.  Pan Peter Gering  jest czynnym zawodnikiem i miał prawo 

startować na wybranych zawodach prywatnie jako zawodnik, a nie jako osoba oficjalna- trener 

Polskiej Kadry Narodowej. Mimo to, nie spotkałem się z sytuacją, w której poproszony o pomoc, 

odmówiłby jej komuś.  

Wybór zawodników do Kadry Narodowej nie jest oparty na subiektywnej ocenie menadżera, ale jest 

wynikiem spełnienia odpowiednich norm, które są w sposób jednoznaczny określone w Regulaminie 

Kadry Narodowej. Mówienie w tej sytuacji o konflikcie interesów jest nadużyciem, tym bardziej, że 

regulamin kadry był ustanowiony w 2013 r. i nic nie zostało w nim zmienione. 

Reasumując, wygląda na to, że z jednej strony zawodnicy kadry podkreślają swoje długoletnie 

doświadczenie, profesjonalizm i potrzebę uszanowania ich niezależności, a z drugiej oczekują 

najbardziej podstawowej opieki, która przysługuje początkującym zawodnikom – cytat z :Listu”... 

(menadżer powinien kontrolować zgłoszenia zawodników na tak duże zawody. W przypadku 

gdybyśmy my coś przeoczyli, powinien zadzwonić i spytać się czy wszystko ok i dlaczego dany koń 

pomimo możliwości nie został zgłoszony) 

Spytam żartobliwie - czyżby wg autorów „Listu” należało dopisać do obowiązków menadżera  - 

"niańczenie" kadry ;) 

A na poważnie,  chciałbym podkreślić i będę się tego trzymać, iż w profesjonalnym sporcie liczą się 

tylko wyniki sportowe -  a jeżeli z tym u niektórych zawodników kadry nie jest najlepiej – to może 

dlatego nie pasuje im moja obecność. 

                                               

                                                                                                                           Marek Kaźmierczak 


